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Nettikysely – Teivo-Mäkkylän osayleiskaava

• Kysely oli auki 25.5.-8.6.2022 aikavälillä.

• Kyselyyn vastasi 2091 ihmistä, joista vain 621 asui kyselyhetkellä Ylöjärvellä.

• Kyselyn tavoitteena oli saada näkemyksiä ja kehitysideoita Teivo-Mäkkylän

osayleiskaavatyön tueksi. Kyselyn tulokset huomioidaan kaavan tavoitteenasettelussa.

• Kyselyn yhteydessä oli myös mahdollisuus tutustua alustaviin ideasuunnitelmiin alueesta

ja ottaa niihin kantaa.

• Kysely koostui neljästä osa-alueesta, joissa pyydetään kertomaan omia näkemyksiä ja 

sijoittamaan niitä kartalle. Osa-alueet olivat:

• Vastaajien lähtötiedot

• Alueen kehittämisen yleiset tavoitteet

• Alueen kehittämisen tavoitteet

• Alustavien ideasuunnitelmien kommentointi sekä uudet ideat kartalla tai kirjallisesti

• Palaute kyselystä ja sen toimivuudesta

• Tässä koonnissa on esitetty myös kyselyssä kerättyjä avoimia palautteita sekä kommentteja.
Teivo-Mäkkylä -alueen suunnittelussa mukana olevat uudisalueet ja tavoitellut
asukasmäärät



Vastaajat



Vastaajien ikäjakaumaVastaajien suhde Ylöjärveen

1. Asun suunnittelualueella
2. Asun Ylöjärvellä suunnittelualueen
ulkopuolella
3. Asun muualla, mutta käyn Ylöjärvellä
töissä, opiskelemassa tai vapaa-ajalla
4. Jokin muu

1 2 3 4

Vastaajat

• Vastaajista suurin osa oli 25-64 

–vuotiaita. Vähiten oli yli 64-

vuotiaita vastaajia.

• Lähes kolme

neljästä vastaajasta ei asunut

lainkaan Ylöjärvellä, mutta

kävi alueella muista syistä. 

Hieman yli neljäsosa

vastaajista oli ylöjärveläisiä.

Jokin muu:
• Raviradan tai klinikan käyttäjä
• Hevosharrastus
• Entinen tai tuleva ylöjärveläinen
• Asuu Ylöjärven läheisyydessä
• Mökki ylöjärvellä
• Käyttää Teivon palveluja
• Muut yhteydet Ylöjärveen, kuten ystävät, entinen työpaikka
• Käy töissä suunnittelualueella tai Ylöjärvellä
• Yleinen kiinnostus alueen kehittämiseen
• Ulkoilee harjualueella

KAIKKI VASTAAJAT



Alueen
kehittämisen

tavoitteet



Tärkeimmät alueen kehittämisen
yleiset tavoitteet (valitse 2)

Kaupunkikeskustalle tyypillinen rakentaminen ja palvelut

Edustava arkkitehtuuri ja maamerkit, jotka muodostavat alueestaYlöjärven portin

Viihtyisät asuinalueet

Menestyvät yritysalueet

Sujuva liikkuminen Ylöjärven ja Tampereen välillä

Ilmastotavoitteiden näkökulmastaviisaat ratkaisut

Alueen kehittämisen
yleiset tavoitteet

"Ei liian tiivistä rakentamista. Puistomainen alue, joka
sopii Ylöjärven imagoon puutarhakaupunkina."

Selkeästi tärkeimpänäalueen kehittämisen

tavoitteenavastaajat pitivät sujuvaa

liikkumistaYlöjärven ja Tampereen välillä. 

Toiseksi suosituimmaksi tavoitteeksi

nousivat viihtyisät asuinalueet, jonka

valitsi noin neljännes

vastaajista tärkeimpien tavoitteidensa

joukkoon. Lisäksi vastaajat listasivat

lukuisiamuita tärkeänä

kokemiaan kehittämisen tavoitteitasekä

ideoitatavoitteiden saavuttamiseksi

(kaikki kommentit

kokonaisuudessaanlöytävät

esityksen lopusta).

"Hevosurheilun, tapahtumapuiston
ja asumisen symbioosi"

"Elämysliiketalous"

KAIKKI VASTAAJAT



Kolme tärkeintä tavoitetta Teivo-
Mäkkylän kehittämisestä (valitse 3)

Sujuva joukkoliikenne ja liityntäpysäköinti

Sujuva ja turvallinen kävely- ja pyöräily-ympäristö

Lisää kaupallisiapalveluja

Lisää yritystontteja ja työpaikkoja

Uusi koulu ja/tai päiväkoti

Uusia pientaloalueita

Uusia kerrostaloalueita

Nykyisten asuinalueiden täydennysrakentaminen

Lisää vuokra-asuntoja

Puurakentamisen suosiminen kerrostaloalueilla ja julkisissarakennuksissa

Virkistysalueverkoston ja ulkoilumahdollisuuksien kehittäminen

Palstaviljelyn mahdollistaminen

Peltomaiseman ja järvinäkymien hyödyntäminen

Raviratatoiminnan jatkuminen ja monipuolinen kehittäminen

Alueen
kehittämisen tavoitteet
Kysely keräsi merkittävän paljon
suosiotaraviharrastajien ja –
toimijoiden parissamyös
ulkopaikkakuntalaisten keskuudessa. 
Teivon raviradan nettisivuilla oli uutinen
"Vastaa Ylöjärven asukaskyselyyn raviradan
säilyttämisen puolesta", josta löytyi linkki
kyselyyn. Kaikista (2091) vastanneista 1882 
toivoi erityisesti ravitoiminnan jatkumista
ja monipuolista
kehittämistä. Ravitoiminnan kannattajista
479 asuu Ylöjärvellä ja 107 
suunnittelualueella. Yhteensä kaikista
vastanneistavain 209 
vastanneellaei sisältynytravitoiminta
tärkeimpiin tavoitteisiin.

Vastanneista 90 % toivoi raviratatoiminnan, 
30 % virkistysalueverkoston, 19 % pelto- ja 
järvimaiseman hyödyntämisen, 18 
% sujuvan joukkoliikenteen ja 
liityntäpysäköinnin sekä17 % sujuvan ja 
turvallisen kävely- ja pyöräily-ympäristön
kehittämistä. Lisäksi vastaajat kertoivat
muita tavoitteita alueen
kehittämiselle avoimillakommenteilla sekä
ideoitatavoitteiden saavuttamiseksi
(löytyvät esityksen lopusta).

"Sujuva henkilöautoliikenne" "Nykyisten rakennusten korottaminen ja muu rakennus-
kannan tiivistäminen nykyisillä alueilla."

"Rauhallinen vehreä asuinalue. kivoja
lenkkimaastoja. Turvallinen."

KAIKKI VASTAAJAT



Alueen
kehittämisen

tavoitteet
- Ylöjärveläiset



Alueen kehittämisen yleiset
tavoitteet -Ylöjärveläiset

Kyselyn tulosten kannalta mielekästäon 
tarkastella vastauksia vain paikallisten
vastaajien otannalla. Myös ylöjärveläisten
vastaajien keskuudessasujuva liikkuminen
Tampereen ja Ylöjärven välilläsekä
viihtyisät asuinalueet kuuluivat tärkeimpiin
yleisiin tavoitteisiin. Koko otannasta
poiketen ylöjärveläisistä vastaajistajopa 15 
% piti tärkeänä edustavaa arkkitehtuuria ja 
maamerkkejä.

Paikkakuntalaiset vastaajat painottivat
erityisesti avoimissa
kommenteissaan luonnon, 
maalaismaisemien ja alueen rauhallisuuden
säilyttämistä. Harjulle ja harjulta
avautuvista näkymistä sekä harjuluonnon
säilymisestä oltiin huolissaan. Monet 
toivoivat alueelle väljääja matalaa
rakentamista ennemmin kuin korkeaa ja 
tiivistä. Alueestahaluttiin Tampereesta ja 
betonilähiöistä erottuvamaalaismainen
alue. Samaan aikaan toivottiin
raviratatoiminnan monipuolista
kehittämistä myös muihin
urheilutarkoituksiin ja lisää
harrastustoimintaa sekä palvelujaalueelle.

YLÖJÄRVELÄISET VASTAAJAT



Alueen
kehittämisen tavoitteet
- Ylöjärveläiset
Vastaajista kolmannes piti tärkeänä
raviratatoiminnan jatkumista ja 
monipuolistakehittämistä. Erittäin
tärkeänä pidettiin myös
virkistysalueverkoston ja 
ulkoilumahdollisuuksien kehittämistä
(16%), Peltomaiseman ja järvinäkymien
hyödyntämistä (11%), sujuvaaja turvallista
kävely- ja pyöräily -ympäristöä(11%) sekä
sujuvaa joukkoliikennettä ja 
liityntäpysäköintiä(10%).

Ylöjärveläiset olivat lisäksi esittäneet muita
tärkeinä pitämiään tavoitteita sekäideoita
niiden toteuttamiseen avoimissa
kommenteissa. Tavoitteet olivat pitkälti
samanlaisiakuin yleisten tavoitteidenkin
kohdalla. Ideat tavoitteiden
saavuttamiseksi liittyivät usein raviradan
alueen kehittämiseen ja parempaan
hyödyntämiseen, liikkumisyhteyksien
parantamiseen sekäviheralueiden ja 
maisemien säilyttämiseen.

"Tällä hetkellä harjun lenkkipoluilta on hienot näkymät metsiin ja pelloille, matala ravirata ei siihen
vaikuta. Jos tilalle tehdään taloja, niin lenkkeillessä ei enää katsella kivoja maisemia, vaan taloja. 
Jos kaikki enää pääsee lenkkipoluille kun parkkipaikat katoavat ja poluillepääsee vain pihojen läpi,
eikä tulevat asukkaat sitä hyvällä katsoisi."

"Ravikeskuksen oheen voikehittää mm. 
majoituspalveluja. Lyhyt matkatutustua mm. 
Tampereen seutuun."

YLÖJÄRVELÄISET VASTAAJAT



Alustavien ideasuunnitelmien
kommentointi sekä uudet

ideat kartalla tai kirjallisesti



Asuntorakentaminen
1. Laajempaa virkistysmetsää
2. Pientaloasutus
3. Ravintola- ja liiketoiminta
4. Tiivistä ja korkeaa asuinrakentamista
5. Nykyinen rakennuskanta. Ei enää yhtään enempää harjun puolelle.
6. Maisemahotelli
7. Harjun rinteellä rakentamisen tulisi myötäillä maaston muotoa ja muodostua useammasta

kokonaisuudesta.
8. Tehokasta rakentamista
9. Tämä alue vie osan lähitallien ulkoilumaastoista
10. Pien- ja omakotitaloja, rivitaloja
11. Ei rakentamista Mäkkylän metsään
12. Ei kerrostaloja
13. Pientaloja
14. Laajemmalle alueelle asumista
15. Rivi- tai paritaloja, maalämpö, omatonttisia
16. Viihtyisä pientaloalue, peltojen säilyttäminen
17. Virkistysalue
18. Uusi asuinalue
19. Uusi-Vihattula asuinalue
20. Hevosille lämmittely- ja huoltoalueet
21. Asuntoja, joilta hyvät liittymät Vaasantielle
22. Pelloille helppo rakentaa
23. Edullisia, normaalikokoisia vuokra-asuntoja
24. Asuntorakentamista
25. Uudisrakentaminen liian lähellä ravirataa
26. Harjun ulkoilijat tarvitsevat parkkipaikkaa
27. Tallialueet säilytettävä
28. Ei asutusta ravikeskuksen lähelle
29. Rivitaloja ja paritaloja
30. Asuntorakentaminen (Velodrom)
31. Ratsastus- ja ravireittejä
32. Asuinalueet lähelle järveä
33. Pientaloja, puistoa, kodikkuutta ja matalia rakennuksia
34. Kerrostaloja
35. Rivi- ja pientaloja, puistomaisuutta, metsää
36. Jos asuntorakentamista tulee, tulisi keskittää tälle Ilmarinjärventien, Teivaalantien ja Vihattulan

asuinalueen rajaamalle alueelle, jolloin Ilmarinjärventien ja Keijärventien väliin jää selkeä maa-
ja metsätalouden kokonaisuus.

37. Asuntoja ja liiketilaa
38. Pienkerros- ja omakotitaloalue, vuokra- ja asumisoikeusasuntoja
39. Korkea rakentaminen varjostaa vieressä olevaa pientaloaluetta
40. Puukerrostalokortteleja
41. Suljettu korttelirakenne
42. Alueen eteläreunalle on Tampere kaavoittamassa asumuksia rajan pintaan. 

Vihattulankin puolelle kaipaisin täydentämis/kaavoitusta rakentamista
43. Täydennysrakentamista
44. Omakotitaloalue jätettävä ennalleen
45. Ei asuinrakentamista lisää
46. Raviradan katsomo
47. Puutalo
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Huomio

Kartoissa näkyy myös merkintäpisteitä, 
joihin ei oltu lisätty kommentteja. 
Oletamme näiden pisteiden ilmaisevan, 
että vastaaja esimerkiksi haluaa
kyseiseen kohtaan
asuntorakentamista.
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Palvelut ja työpaikat

1. Uusi koulu
2. Ravintola, kauppa
3. Mikkolantie 42 asuinalueeksi
4. Lähikauppa
5. Ei koulua VT3 viereen (melu, 

pienhiukkaset)
6. Raviradan säilyttäminen ja 

kehittäminen
7. Uusi päiväkoti
8. Hevosklinikan säilyttäminen
9. Palveluja
10. Uusi koulu/päiväkoti rajan tuntumaan
11. Yrityksille tonttitilaa (logistiikka)
12. Ylöjärven portti, palveluita
13. Kauppoja ja työpaikkoja
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Viheralueet, virkistys ja ulkoilu
1. Ulkoilureittejä, pyöräilyreitti Asuntilaan, Mikkolantieltä lyhyempi reitti tänne ulkoilemaan

2. Rantaan ulottuva virkistysalue, kaupunkipuisto tähän.
3. Viheraluetta, Harjualueen säilyttäminen, Mikkolantiellä huonot ulkoilureitit talvisin
4. Lähivirkistysalue
5. Puis toa, vihreyttä & vehreyttä. Näkymäävoisi saada Keijärvelle asti!
6. Puis tomainen kevyen liikenteen väylä

7. Hyvät kävely- ja  ulkoilumahdollisuudet
8. Sä i lytetään virkistysalueena, ratsastuspolkujen alue (voi olla myös osa asuinaluetta), 

virkistysmetsä (retkeily, ratsastus), säilytetään metsänä (asutus vaarantaahevostallien
olemassaolon), radan pohjoinen puolisäilytettävä maa- ja metsätalouden käytössä, 
puistoaluetta ja kävelyreittejä

9. Frisbeegolf
10. Lähivirkistysalue, esim. puisto, josta löytyy aktivi teettia/mielekästä tekemistä

monenikäisille.
11. Koko a lue säilytettävä viheralueena, hieno ulkoilualue ja nykyisin lenkkeilijöiden ja  koiran

ulkoiluttajien käytössä.

12. Tämä on tärkein reitti, tästä kuljemme monta kertaavi ikossa, samoin tätä käyttää kaikki
asukkaat tässäympärilläolevilla taloissa. Tässäon juuri se kohta, jossa mieli rauhoittuu, kun
pääsee metsään. Näiltä poluilta on kiva  kävellävanhan kivitien kohtaan ja siitä ylös harjulle. 
Harmittaa suuresti jos tähän kohtaan rakennetaan!

13. Voisiko päiväkodilta lähtevän kävelytien, joka menee Lohkaretielle, jatkaa pidemälle aina
teivoon asti? Saisi talveksipidemmän kävely/lenkkipolun, eikä tarvi tsi juosta tien vieressä.

14. Tarve maastopyöräreiteille sekä kävelyreiteille etenkin talvella. (Hiihtolatu ainut valaistu ja 
hoidettu reitti).

15. Lähivirkistysalue, jätetään nykyinen tallinmäen alue sekä metsälenkki ravi- liikunta- ja 
virkistystoiminnan osaksi, puistoa, Täälläon mukavan oloista, pieniä rakennuksia, avaraa, 
jne. Aurinko paistaa paremmin talvisin tänne kuin Mikkolantien talojen kohdalle. Tästä voisi
saada hienon ulkoilu- tai pyöräilyreitin, jos tätä raviradan aluella pystyttäisiin
hyödyntämään, maastopyöräily- ja lenkkeilyreittejä, tulee säilyttää metsäalueet ja hiekkatiet
hevostallien käytössä

16. Viheraluetta, harjun metsät säilytettävä , ulkoilualueet säilytettävä, vi rkistysreitistöjen
yl läpitäminen ratsukoille, raviradan ja harjun alue rauhoitettava asutuksesta, 
pururadat/latupohjat tulisi säilyttää jatkossakin kuntalaisten käytössä, harju säästettävä
l i ikkumiseen ja pidettävä luonnonmukaisena

17. Teivaalan harjun ulkoilumaastot ja polkuverkostot säilytettävä ennallaan. Polkupyörien
pesumahdollisuus Lamminpään ulkoilumajalle.

18. Kuntopolkujen ja hiihtolatujen käyttäjille tulee varmistaa riittävät pysäköintipaikat. Mikäli
velodromin viereen jäävä p-alue on ainoa mikä alueelle jää- ei se ole ri ittävä. Sinne tulee
aikaamyöden läheisten asuntojen autojen p-alue koska taloyhtiöiden pihoillaei tule 
olemaan ri ittävästi i lmaisia/kohtuu hintaisiapysäköintipaikkoja.

19. Raviradan ympäristö jätettävä viheralueeksi ja vi rkistykseen
20. Monipuolinen urheilu- ja l iikuntakeskus, ravitoiminnan säilyttäminen ja kehittäminen

(myös muuhun virkistys- ja urheilukäyttöön), puistoalueen parantaminen, vi rkistyskäyttö
hevosvetoisesti

2

5

4

6

7 8

8

8

9

10

1112

1314

15

16

17 18

19

20

8

1

Rajattu alue, jossa toistuvat 
tietyt teemat

Yksittäisen pisteen 
kommentti

Selitteet
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Luonto-, maisema- ja kulttuuriarvot
1. Peltomaiseman säilyttäminen
2. Kaikkien ulottuvilla olevat järvi -ja peltonäkymät ovat harvinaista

herkkua. Eri tyisesti ulkoilijoiden suosikki reitti nykyään vaikka
helteellähiekkatie pöllyää ja kurakelillä rapalentää. Luonnon
monimuotoisuuden kannalta "pöheiköt" tarpeellisia, sekä
vihervyöhykkeiden s iirtymäalueet.

3. Tätä peltoa olen ihmetellyt jo 20 vuotta , että miksi tätä ei ole 
s i istitty. Nyt jos tähän rakennetaan, se pitää tehdä tyyl ikkäästi ja 
puistomaisesti. Tähän ei haluta mitään kauppakeskusta eikä
markettia, niitä on aivan tarpeeksi

4. Arvokasta harjumuotoa ei tulisi rakentaa, vaan hoitaa
puistomaisena virkistys -ja liikunta-alueena. Ei  saapäästää
pus ikoitumaan, se ei ole vi ihtyisää eikä i lmaston kannalta
edullista. , Täälläon huikea määrä erilaisten l intujen laulua
keväisin ja kesäisin. , Harjualue on ehdottomasti säilytettävä. 
, Näkymät asuinalueilta harjuluontoon. Kuitenkin maltillinen
kerroskorkeus.

5. Jos  lamminpään maja puretaan, tialle olisi hyvä saada jonkinlaiset
ti lat, mm.pukuhuoneet ja wc:t, myös nuotiopaikka on kovassa
käytössä. , Harjun maastot pitää säilyttää. Lisäksi esim. 
Kahviotoimintaa majalle, ulkokuntosali sen pihaan. , Näkötorni

6. Raviradalla on nykyisellään tärkeä rooli vi rkistäytymis- ja 
harrastetoiminnassa. Se on tunnettu koko maassa ja esim. 
kuninkuusraveissa tuonut paikkakunnalle kymmeniätuhansia
kävi jöitä.

7. Maisemat harjulta
8. Tämä alue on liian lähellä paritaloyhtiötä. Tätä pitää siirtää

hieman, ja jättäämetsää reilusti vä liin!
9. Pohjaveden suojelu pitää huomioida.
10. Jättä isin enemmän puistoa raviradan ympärille. Mielestäni täysin

turhaa pilata harjumaisemaa asuinalueella. Virkistyskäytössä
huödyttäisi kaikkia. Radonalueena ei edes hyvää rakennuspohjaa.

11. Tekolampi ja kävelyreitit
12. Teivaalan ja Mäkkylän alueet metsät tulee säilyttää

virkistyskäytössä ja mahdollisesti suojella edustavina metsäalueina
kaupunkialueen kupeessa, harmittavan isot alueet viety
maata, Arvokas vanha metsä, jossa liikkuu paljon mm lintuja

13. Asuinalueilta sekä asunnoista että korttelien sisältä avautuvia
näkymiä pelto- ja järvimaisemaan.

14. Mets iä jätettävä hiilinieluksi sekä ympäristön/maiseman kannalta.
15. Peltoa, metsää ja muita luontoalueita tulee jättää alueelle

vi ihtyvyyden turvaamiseksi.
16. Vanhan Vihattulan erottelu puistoalueella
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Liikenne ja pysäköinti
1. Sujuva polkupyöräyhteys Tampereelle
2. Raitiotie läpi ennen rakentamista
3. Kiertoliittymä
4. Teivo-Mäkkylän alueen voisi yhdistää Kirkonseutuun täyttömaalla. Radan 

suuntaisesti voisi olla paikka kevyelle l iikenteelle, soutuveneille, 
suppilaudoille ja  ehkä melu- ym. suojaa tarjoavalle rautatien pysäkille.

5. Ri i ttävät parkkialueet
6. Li ikenneympyrä
7. Toimiva syöttöliikenne liikennejärjestelyineen, polkupyörällä saapuminen

käyttä jäystävällisesti ja  riittävä autojen pysäköintialue, jotta julkinen
l i ikenne on aidosti paras ja  nopein vaihtoehto Tampereen keskustaan

menemiseen.
8. Meluvalli
9. Li ikennemelu estääasumisen
10. Li ikennemäärän kasvaessa nykyinen Vaasantien ja radan välisen osuuden

väl i tyskyky ei ri itä - ratasiltaa tulee leventää jotta välityskykyä saadaan

parennettua. Radan pohjoispuoleinen mäki on jyrkkä - s itä tulee loiventaa
jotta ta lvella autot (varsinkin raskasliikenne) ei jää mäkeen jumiin.

11. Sä i lytetään raviradan parkkipaikat
12. Ratikkapysäkki
13. Li ikenne ja pysäköiminen

14. Li i tyntäpysäköinti
15. Ratikan kääntöpaikka, autojen latauspiste
16. Alueen selkeyttämistä
17. Raitiotie vihattulalaisten käyttöön
18. Ri i ttävä pysäköinti ulkoilumaastoja käyttäville

19. Rata linjausta mukaileva pyörätie
20. Vaasantien liikennemäärän kasvuun tulisi kiinnittäähuomiota ja  sitä

välttää.
21. Sujuva joukkoliikenne Tampereelta
22. Koululaisille miellyttävä käveltävä reitti Teivon raviradan tulevi lle l iikunta-

a lueille/ratikkapysäkille/lähivirkistysalueille.
23. Rakentamisen ei tulisi haitata Vaasantientien l iikennettä
24. Sujuva joukkoliikenne ja hyvät pysäköintimahdollisuudet. Ylöjärvi -Tampere 

väl i lle saa helposti junan/ratikan.
25. Monikaan ei tule Ylöjärvelle Mikkolantietä vaan Vaasantietä. Jos halutaan

rakentaa hienoa Ylöjärven porttia, keskittykää Mäkkylän pelloille ja 
jättäkää Teivon alue rauhaan.

26. Li i ttymä koulun liikuntasalin käyttäjille
27. Tapahtumapuisto tarvi tsee hyvät kulkuyhteydet
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Avoin palaute



Avoin palaute

• Karttamerkintöjen yhteydessä sekä kyselyn lopussa vastaajilla oli mahdollisuus antaa vapaata palautetta. 

Kommenttien sisältö oli pitkälti samanlaista kuin kyselyssä aiemminkin annetut kommentit ja kehitysehdotukset.

• Suurimmat teemat, jotka nousivat esiin vapaassa palautteessa olivat:

• Virkistysalueiden ja luonnon säilyminen sekä niiden kehittäminen ja liittyminen asuinalueisiin

• Sujuvat ja turvalliset liikenneyhteydet Tampereelle sekä erityisesti Ylöjärven sisällä

• Alueen omaleimaisuus ja asumisen laatu

• Harjuluonnon, peltomaiseman ja järvinäkymien vaaliminen sekä hyödyntäminen

• Viihtyisät, vehreät ja rauhalliset pientaloalueet kerrostalokortteleiden sijaan

• Raviradan ja hevosklinikan säilyttäminen ja monipuolinen kehittäminen esimerkiksi urheilu-

ja kulttuuritoiminnan tarpeisiin

• Lisäksi vastaajat eivät halunneet asumista melualueelle, toivoivat kahviloita ja frisbeegolf-rataa sekä alueen

monimuotoisuuden kehittämistä.

• Monet vastaajista kokivat kyselyn toimivan hyvin ja olevan hyvä mahdollisuus vaikuttaa. Kommentteja tuli myös

kartan huonosta toimivuudesta kännykällä. Kyselyä oli jaettu ainakin ravikeskuksen nettisivuilla ja facebookissa, 

mahdollisesti muuallakin kaupungin nettisivujen lisäksi.

KAIKKI VASTAAJAT



Avoimet
kommentit (selkeä
toisto rajattu pois)



Kolme tärkeintä tavoitetta. Jokin muu:
• Koirapuisto
• Mäkkylän ratsutallin tilojen ja alueiden säästäminen, kiertäkää meidän pellot
• Ei l i ian kaupunkimainen
• Metsän ja luonnon säilyttäminen
• Ruokakauppa alueelle
• Ei tehtäisi tästä mitään Hervannan tyylistä betonilähiötä eikä ideoita läpi sitä varten, että kaupungin

päättäjät saisivat vain nimensä historiankirjoihin
• Kokonaisvaltainen suunnittelu niin että ympäröivän alueen yhteydet ja palvelut huomioidaan.
• Eläinystävällisen asumisen edistäminen
• Sujuva henkilöautoliikenne
• rauhallinen vehreä asuinalue. kivoja lenkkimaastoja. Turvallinen
• Säilytetään Teivo palveluineen paikallaan
• Ammattivalmennustall ien pysyminen
• Ratsastusalueet säilytettävä
• Klinikkatoiminnan jatkuminen
• Ratsastuskenttä radan keskelle
• Vanhojen asuinrakennusten säilyttäminen, ettei omakotitaloja pureta
• Pientalot (minimalisti muodissa!)
• Pientalo ja ympäristöön soveltuva rakentaminen
• Nykyisten asukkaiden kunnioittaminen ja vanhojen talojen säilytys
• Teivo jätetään paikalleen. Ei rakenneta teivon päälle yhtään mitään
• Luonnon säilyttäminen, jotta alue pysyy vetovoimaisena. Metsän ja puuston, järven ja pellon säilyminen
• Harju virkistysalueena pysyisi koskemattomana, sekä parkkiti laa löytyisi Teivosta myös tulevaisuudessa. 

Harjussa kun käy melko paljon väkeä mm. Lenkkeilemässä niin pyörillä kuin jalkaisinkin, ja paikalle saavutaan
autoilla. Myös mm. iltaisin on pirukkalenkkejä, joihin saapuu autoilla väkeä, joten joku parkkipaikka olisi hyvä
olla olemassa.

• Säilyttää vanhaa idylliä mitä paikasta löytyy!
• Harrastusmahdollisuudet
• Nykyisten rakennusten korottaminen ja muu rakennuskannan tiivistäminen nykyisillä alueilla.
• Islanninhevosradan rakentaminen Teivoon
• Kahvit ja ravintolat, raviradan säästäisin, koska se on uniikki ja hieno lisä Ylöjärven imagolle. Raviradan

toimintoja voisi kehittää esim. koirien suuntaan… eläinklinikka myös koirille jne. Liikuntapuisto, jossa
panostettu urheiluvälineisiin.

• +Satoja kommentteja raviradan säilyttämisestä

Alueen yleiset tavoitteet. Jokin muu:
• Ravirata, harjun hyödyntäminen, tapahtumien keskittymä
• Hevosurheilun, tapahtumapuiston ja asumisen symbioosi
• Säilyttää luontoa.
• Ei l i ian kaupunkimainen
• Metsäalueen säilyttäminen harrastuskäyttöön esim ratsastus
• Luonnonläheinen perinnemaisema hyvinvoinnin tukena
• Ei l i ian tiivis rakentaminen. Puistomainen alue, joka sopii Ylöjärven imagoon

puutarhakaupunkina.
• Kehittää Teivon ravikeskusta monipuoliseen käyttöön eikä hävittää sitä pois sekä

virkistysalue
• Olemassa olevien kotien ja asuinympäristöjen viihtyisinä ja vehreinä säilyttäminen
• Luonnon, eläinten, urheilun, ulkoilun, l iikunnan, vapaa-ajan harrastamisen hyvä

integroiminen asumiseen
• metsäinen viher asuinalue Ei yhtään kerrostaloa. lähi alueet mettisyö siivikkala ym

ovat omakotialueita. kukaan ei ostanut taloa jotta metsät kaadetaan ja isoja torneja
viereen. peurat puput ketut ym ahtaalla. ajatelkaa myös luontoa

• Kaupunkilaisten virkistysalyeiden säilyttäminen/Harjualueen säilyttäminen, 
koskemattomana

• Asumisen ja harrastamisen yhdistäminen
• Nykyisten palveluiden säilyttäminen
• Maaseutumaisuus, väljyys
• Maa- ja metsätalouden jatkamisen mahdollisuudet myös lähellä kaupunkia.
• Avaran pelto/niittymaiseman säilyttäminen
• Pilvikuja- Pilviraitti -Seritie -alue säilytettävänä väljänä, viihtyisänä pientaloalueena
• Mielestäni alue tulisi säilyttää harrastus ja virkistyskäytössä mahdollisimman pitkälle. 

Koht on kaikki luonnonmukaiset alueet valjastettu talouden hyväksi ja 
mielenvirkistyksen ja luonnonmukaisuuden kustannuksella.

• Elämysliiketalous
• Yhteiskunta ajaa ihmisiä sosiaaliluokkien eri kerroksiin. Itsekeskeisyys lisääntyy, 

pahoinvointi l isääntyy. Kosketus luontoon ja kaikkeen luonnolliseen vähenee ja 
ihmiset vieraantuvat eläimistä ja maaseudusta. Ajetaan aivan hulluja asioita
ilmastopolitiikka nähden, ei ajatella mistä on lähdetty ja mikä on tärkeää. Maaseutu, 
luonto ja eläimet ovat tärkeitä koko yhteiskunnan hyvinvoinnin näkökulmasta.

• Asukkaille ja Ylöjärvellä muuten esimerkiksi harrastuksen merkeissä kävijöille alueen
säilyttäminen sellaisena, että harrastaminen edelleen on mahdollista.

• Kulttuuriperinnön säilyttäminen, ympäristön monimuotoisuuden vaaliminen
• Matkailullinen vetovoima

KAIKKI VASTAAJAT



Ideoita yleisten tavoitteiden saavuttamiseksi:
• Raviradan alueellisen toiminnan supistaminen ja alueen kehittäminen vi ihtyisäksi liikunta- ja 

urheilukeskukseksi.
• Puuston jättämistä, väljyyttä rakennusten kesken, ei korkeampiakerrostaloja kuin kolmikerroksiset, 

yks inkertainen liikennejärjestely.
• Ylöjärvi pitäisi erottua selvästi Tampereesta. Nyt kaupunki vain valuu Ylöjärven puolelle. Ylöjärven

vahvuutena on luonto ja maamerkkinä mäkkylän pellot, helpompi hengittää. Peltoalueet, Teivon hevoset ja 
ravirata ovat säilytettävä. Rakentamisessapitäähuomioida luontoarvot ja ihmisten hyvinvointi.

• Merkittävästi paljon viheralueita, puistomaisia a lueita. Ei  korkeita tornitaloja, vaan matalia rakennuksia.
Pyörätei tä, joissa on ti laa sekä kävelijöille, että pyöräilijöille. Mahdollisuuksia kahviloille ja ravintoloille. 
Huomioidaan koirat, tuodaan alueelle oikeasti vi ihtyisä ja iso koirapuisto, ei joku tylsä hiekkakenttä, johon
kukaan ei mene. Hyvät ratikkayhteydet sekä Ylöjärvelle että tietysti Tampereelle.

• Teivoon on suunniteltu kansainväliset mitat täyttävä askellajibaana aiemmin, se vesittyi tänään
kaavoituksen ja uuden suunnitelman myötä. Itse olen vanhavasti sitä mieltä sekä tuttavapiiriini täällä
Ylöjärvellä ( olen asunut 17 v tää llä) että asuinrakennuksiin täälläon jo paljon / tarpeeksi mutta virkistystä
hevosharrastus toimintaan vähän. Alueella alkaa olla hevosiasuhteessaasukaslukuun jo yhtä,paljon kuin
Ypäjällä, mutta yhteiset harrastuspuitteet puuttuvat. Täällä voisi harrastaa niin ravihevoset, 
i s lanninhevoset, koulu- ja estehevoset yhdessäpienellä va ivalla. Samoin eläinklinikan säilyttäminen on 
ens iarvoisen tärkeää harrastustoiminnan tukena.

• Pitää jättää riittävästi tilaaharjun nykyisten reittien ja uusien rakennuksien väliin. Ei ole asukkaiden eikä
ulkoilijoiden etu olla l iian lähekkäin. Pi tää kuitenkin muistaa, että harjualue on lahjoitettu vi rkistystoimintaa
varten, ei asuntoja.

• Kaavan ideasuunnitelmissa esitetyt tulevat asukasmäärät ovat mielestäni liian suuret jotta alue olisi
vi ihtyisä asuinalue, asukasmäärä tavoitetta olisi syytä madaltaa.

• Vanhojen asuinalueiden mahdollinen täydennysrakentaminen toteutetaan arkkitehtuuriin sopivana
asukkaita kunnioittaen

• Yri tyspuistosta Mäkkylän pelloille asti sekä Teivosta alas säilytetään puistomaisena vi ihtyisänä omakoti- ja 
pientaloalueina niin ettei teiden väliä ja teiden varsiatungeta täyteen kerrostaloja mauttomasti ja  
epäviihtyisästi. Raviradan säilyttäminen maamerkkinä ja kehittäminen konserttien ja  ulkoilmatapahtumien
sekä pienmessukeskukseksi. Suosittujen urheilualueiden säilyttäminen ja kehittäminen aktiivisemmaksi.
Teivon parkkipaikat ovat nytkin monessa käytössä: mm. Koiratapahtumia, Ajoharjoitteluelueena, nuorten
kohtaamispaikkana yms. Parkkipaikkojen parantaminen ja vanhan Velodromin tilalle koirankoulutus- ja 
näyttelyhalli sekä eläinsairaalatilat. Teivosta Tampereen rajalle päin olevaan rinteeseen Hotelliyms. palvelut
tapahtumiavarten josta unelmamaastot harjulle eri liikuntamuotoihin. Kylmäaseman ti lalle
Ra itiovaunupysäkki josta kulkumahdollisuudet Tampereelle. Teivon parkkipaikalta alaspäin teiden

väl ialueelle omakotitontteja l isää ja säilytetään puistot teiden välissä suojana.
• Radan pohjois puoli tulee säilyttäämaa- ja metsätalous a lueena.
• Metsää, Peltoa ja luontoa. Eikö ole muuta mihin rakentaa? Tämä Ylöjärven touhu alkaa olla ihan sairasta.
• Alueellaon laadukasta peltomaata, jota ei kannata hukata rakentamiseen. Ruoantuotannon

omavaraisuusasiat on maassamme otettava huomioon aiempaa suuremmalla vakavuudella.

• Vaihdottomat bussilinjat on ehdottomasti saatava Ylöjärven eri osien ja Tampereen keskustan välille.Suuret viheralu
-eet säilytettävä Teivossa raviradan alueella ja ympäristössä. Liian taajaan rakentamista vältettävä, että asuinviihty-
vyys sä ilyy.

• Hyvät joukkoliikenneyhteydet Tampereelle. Paljon puistomaista a luetta.
• Nykyisen raviradan kunnostaminen myös ratsuille toimivaksi, keskelle hyvä derbykenttä esteineen. Kl inikan säilyttä-

minen. Kl inikalle turvalliset tilat myös ulkona tehtäviin tutkimuksiin.
• Teivoa voisi pienentää, katsomo rakennus suuri, talleja liikaa. 

Monel le lähelläolevalle Tallille tärkeä hiittipaikka. Meille entisille heppatytöille mieluisa paikka nähdä hevosia, ta-
pai lla tuttuja... paikka on nyt hyvä.

• Kehitetään Teivon ravikeskuksesta moderni ravi- ja tapahtumakeskus.
• Alueen kaavoittaminen maa- ja metsätalouden käyttötarkoituksiin.
• Matalia taloja, paljon tilaa ympärillä eikä vierekkäin.
• TeivoMäkkylä ei varsinaisesti ta ida hyödyntää Ylöjärveä yhtä paljon kuin Tamperetta (Lielahti). Tuohon muuttavat

ihmiset tulisivat pääsääntöisesti asioimaan Lielahdessa enemmän kuin Ylöjärvellä. Ylöjärven tulisi hyödyntääomaa-
aluettaan pohjoispuolella jossa tilaaon hyvin Kuruun päin. Tällöin palvelut myös Kuruun päin vahvistuisi ja lisäisi ky-
syntää myös sinne. Ylöjärvi saisi tä llöin myös näiden asukkaiden rahat palveluista joita tarjotaan Ylöjärvellä.

• Ruoan tuotannon hintojen noustessaon tuettava maatalousyri ttäjiä mahdollistamalla heidän elinkeinonsa ylläpito
. Maalaismaisemat eivät ole ainoastaan vi ihtyisääasuinaluetta ja s ilmäniloa, vaan jokaisellapeltotilkulla on osansa
ravintoketjussa. Ylöjärven arvokkuus on sen luonnossa ja ravi kulttuurissa, Mäkkylän ja Teivaalan alueet ovat tär-

keitä tuotanto alueita, sekä kantavat paljon historiaa sisällään. Vaikka liikkuminen Tampereen ja ylöjärven välillä -
kaipaa parantamista, huomattavasti puutteellisempaaon julkinen l iikenne ylöjärven sisällä, mm. Omalla kohdalla-
ni työskentely ylöjärvelläolisimahdotonta ilman henkilöautoa.

• Kehitetään aluetta ja palveluita niin että alueesta saadaan edistyksellinen hevosurheilun keskus. Koko perheen har-
rastuspaikka, vauvasta-vaariin.

• Pientalorakentamista väljästi purettujen talojen tilalle, vanha kaunispuusto säilyttäen. Haluamme elää kauniissa kei-
taassamme rauhassa loppuelämämme. En halua 400 ihmisen tuijottavan parvekkeeltaan pihaamme.

• Ei kerrostaloja! Eivät luo vi ihtyisäätai kodikasta asuinaluetta. Omakotitaloja, rivi taloja tai paritaloja. Enintään kaksi-
kerroksisi asuinrakennuksia, sillä korkeat rakennukset eittäisivät Mäkkylänrinteen nykyiset talot varjoonsa. Kerros-
ta lot heikentäisivät alueen vetovoimaa, tehden siitä halvan asumisen korttelin, joka näkyisiasukkaiden sosio-
ekonomisessa rakenteessa, heikentäen näin myös nykyisten asuntojen arvoa. Nykyinen harjun läheisyys pitäähuo-
mioida rankentamisessa myös siten, että harjumaisema tulee edelleenkin näkymään talojen takaa.

• Ei betonipunkkereita vaan luonto ihmisten lähelle. Hevoset, pellot ja metsät ovat tärkeäosa Ylöjärven identiteettiä.
• Teivon omakotitaloalue on otettava kaavoihin mukaan ja kaavoitettava omakotitaloasumiseen. Alue tulee jättää

ennalleen! Mikäli aluetta tullaan täydennysrakentamaan, alueelle tulee rakentaa vain omakotitaloja.Ylöjärvellä pi
entalotonteilla on ollut kova kysyntä. Osan suunnitelluista kerrostaloalueista voisikin siisvarata pientaloille. Ylöjär
vel le halutaan asumaan nimenomaan väljästi ja luonnonrauhaan.Teivon ravirataa tulee kehittää monipuoli-
sesti urheilu-, kulttuuri- harrastustoimintaan. En näe raviradan s iirrolle tarvetta.Uudet kerrostaloalueet on kaavoi-
tettava riittävän väljästi ja vi ihtyisästi. Alueille olisi hyvä suunnitella puistoja vi ihtyisyyden parantamiseksi. Ei tehd
ä Ylöjärvestä Tampereen betonilähiötä.
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Ideoita kolmen tärkeimmän tavoitteen saavuttamiseksi:

• Puis to, koirapuisto, leikkikenttä.
• Edel liseen vastaukseeni vi itaten, ennen kuin alueelle olia lettu suunnittelmaan raviradan purkamista ja asuinalueen

suunnittelemista, monet seurat ja aktiivit olivat valmiita kehittämään aluetta hevoskeskukseksi. On olemassa myös Teivo
baanahanke

• Mikäli alueen raviratatoiminta jatkuu niin idealuonnoksessa1 ei ole huomioitu ollenkaan hevosten tarvi tsemia pilttuu ja 

harjoittelualueita eli sen osalta suunnitelmaa on tarve muuttaa ja  poistaa idealuonnoksesta nro 1 em. toimintojen edellyttämät
rakennukset.

• Raviradan ympäristön kehittäminen liikunnallisiin toimintoihin. Ei asuinrakennuksia. Liikuntahalli tai pelikenttä, koirille
koulutusalue, kunnollinen parkkipaikka, suksivuokraamo, vanhojen mäntysaarekkeiden säilyttäminen, uudisrakentaminen väljää, 
kaunista ja matalaa

• Harjumaiseman säilyttäminen nykymuotoisena niin ettei Ylöjärveä lähestyttäessä tienvierustoja täytetä kerrostaloilla joissa teiden
meluhaitat ja aukeapilaaharjumaiseman. Yrityspuistosta Ylöjärvelle päin tultaessa puistomaisuus ja  pientaloasumisen vi ihtyisyys
sä ilyy keskustaan teiden varsilla päin Mäkkylän pelloille asti jossa kaupungin keskustan läheneminen l isää suurempiataloja kuten
keskustoihin kuuluukin. Teivon ravirata näkyy s ilti isolle ohitustielle ja sinne on helppo tullamistäpäin tahansa. NYkyinen sijainti on 
myös l iikenteellisestikin turva llinen koska vaäljät pientalo- ja puistoalueet rauhoittavat liikennemäärät Ravipäivinäkin verrattuna jos

a lue rakennettaisiin täyteen kerrostaloja tai muuta a lueella l iikennettä l isääväätoimintaa. pyöräteitä, raitiovanua ja busseja sekä
omaakin autoa käytettäessä Teivoon on helppo tulla mistä va in.

• Pidetään Teivon ravikeskus ja siihen liittyvät tallit + hevosklinikka nykyisillä paikoillaan ja kunnostetaan kehitetään aluetta / ti loja ja 
monipuolistetaan niiden käyttöä. Varmistetaan sujuvat liikenneyhteydet Teivoon, joka on maamme toiseksi vilkkain ravirata heti
Helsingin Vermon jälkeen.

• Ylöjärvi on pinta-
alaltaan laaja, uusiapientaloalueita on tilaa rakentaamuualle kuin arvokkaalle harjualueelle ja raviradan paikalle. Esimerkiksi Siltati
en tyyppisille alueille on varmasti kysyntää, kun kehyskuntiin muuttavat ihmiset hakevat juurikin tilaa ja rauhallista ympäristöä vaih
toehtona kaupungin kerrostaloalueille. Etätöiden tultua monelle uudeksi normaaliksi ei nopea yhteys Tampereelle ole välttämättä s
e olennaisin tekijä uutta kotiaetsittäessä. Kun uudisrakentamista Ylöjärvelle painotetaan kokonaan uusille alueille, voidaan ravirata

sä ilyttää, unohtamatta maakunnalle tärkeäähevosklinikkaa. Esimerkiksi Helsinkiin keskeiselle paikalle kehä 1:n varrelle mahtuu hev
ossairaala Viikkiin ja ravirata Vermoon yhden Suomen suurimman kauppa-
keskuksen läheisyyteen, liikenteen solmukohtaan Leppävaaraan. Teivo on 
Tampereen seudun vastine, jonka olisi suotavaa jatkossakin säilyttääa lueen mainetta hevosurheilulle tärkeänä alueena.

• Ravikeskuksen oheen voi kehittää mm majoitus palveluja. Lyhyt matka tutustua mm. Tampereen seutuun
• Suomen islanninhevosyhdistys oli jo sopinut kansainväliset vaatimukset täyttävän askellajibaanan ja  passiradan

rakentamishankkeesta Teivon raviradan yhteyteen. Hanke kaatui, kun selvisi, että koko raviradan olemassaolo on vaarassa. 
Edel leen yhdistys on va illa mantereella sijaitsevaa kisapaikkaaja PM kisat joudutaan pitämään Ahvenanmaallakesällä2022. Joten
ehdotukseni on kaatuneen hankkeen toteuttaminen.

• Ulkoilureittejä joiden rinnallavoisi kulkea hevosille tarkoitettu pehmeämpääulkoilupohjaa
• Täl lä hetkellä harjun lenkkipoluilta on hienot näkymät metsiin ja pelloille, matalaravirata ei siihen vaikuta. Jos tilalle tehdään taloja, 

ni in lenkkeillessä ei enääkatsellakivoja maisemia, vaan taloja. Jos kaikki enääpääsee lenkkipoluille kun parkkipaikat katoavat ja 
poluille pääsee va in pihojen läpi, eikä tulevat asukkaat sitä hyvä lläkatsoisi.

•Matalahkoa rakentamista. Olisi hienoa jos myös ohikulkijat kolmostietä a jaessaan näkisivät järven ja upean harjumaiseman. Ei kannata
tukkia maisemaa. Tusinalähiöitä on jo suomi pullollaan. Turvalliset pyörä-ja kävelytiet koululaisille myös radan pohjoispuolelta. 
Li i tyntäparkit on tärkeä osa, jos halutaan kehittää joukkoliikennettä. Teivon parkki on ollut vähän turvaton tai sitten on ollut huonoa
tuuria minulla. (ilkivaltaa)
• Ravirata on osa ylöjärveä ja sen sijainti on hyvä. Siihen olennaisesti liittyvä hevosklinikka on tärkeäsäilyttää. Varmasti on 

mahdollista saada uudet suunnitelmat limittymään vanhojen elementtien kanssa saumattomasti yhteen. Voisiko uusissa
ratka isuissa jopa hyödyntää raviradan "henkeä" ja ottaase osaksi uutta. Vuorovaikutus voisiolla voimavara sekä uudelle että
vanhalle. Sellaista ei olisimuilla. 😊

• Tampereen seudulla asuinalueissa valitettavasti paistaa ahneus. Samoin kun monessa muussakin kasvukeskuksessa. Uudet kaavat
on va l itettavan ahtaita ja tungettu mahdollisimman täyteen. Alueiden vanhaatunnelmaa ei va litettavasti kunnioiteta lainkaan.

Avoimet kommentit:
• Ei monimutkaista seutua, ei l i ian kaupunkimainen, alkuperäistä säilyttäen

mahdollisimman paljon.
• Valtatien ja junaradan läheiset alueet ovat li ian meluisia asumiseen. Vielä jos

ratikkalinja rakennetaan samaan, on viihtyvyys kyllä kaukana.
• Harjua ei saa pilata, jos rannetaan vielä enemmän asuntoja harjuun kiinni, luonto ja 

mm.lintujen elämä häiriintyy ja vaarantuu. Nyt jo harjualue on kovassa virkistys
käytössä

• Viheralueet, virkistys ja ulkoilu sekä luonto ja maisemat ovat tärkeitä ja ne tulisi
säilyttää!

• Muutama talli ja katsomo pienemmäksi. Teivossa voi järjestää isompiakin tapahtumia, 
keikkoja yms

• Kerrostalot mahtuvat myös Vaasantien oikealle Mäkkylän puolelle
• Miksi pitää pilata maisemat kerrostaloilla?
• Kerrostalon voi rakentaa vaikka minne, mutta maalaiskylien ahtaminen täyteen

asuntoja, hitaasti tappaa alueen loiston. Tiivis asumien heikentää elämänlaatua, l isää
turvattomuutta ja viihtyvyyden laskiessa asunnot alkavat tyhjenemään ja arvo
laskemaan. Ylöjärven pitää ylpeästi kantaa historiaansa sekä maisemiaan ja pitää ne 
elinvoimaisema. Tamperetta matkimalla emme tee pysyvää kehitystä, sen sijaan
keskittymällä Ylöjärven kaupunkiin uniikkina alueena, voidaan nostaa esille sen omia
ongelmakohtia, kuten sisäinen julkinen liikenne ja päivittämällä näitä voimme nähdä
kehityksen leviävän. Esimerkiksi työskentely- ja koulutus mahdollisuudet, sekä yritysten
ja palvelujen hyödyntäminen helpottuisi , jos vaikkapa Siivikkalasta olisi mahdollisuus
l i ikkua Ylöjärven keskustan suuntaan, olisipa se bussilla, kaupunkipyörällä tai vaikkapa
sähkopotkulaudalla.

• En päässyt karttanäkymään, mutta Mikkolantien ja Vaasantien välinen alue ei
mielestäni sovellu asutukseen. Se pitäisi olla kaavoitettu yrityskäyttöön, kaupallisiin
palveluihin. Asutus luonnon läheisyyteen: harju tai järvi.

• Kovasti ihmettelen valtavaa asuinrakentamisen tarvetta uusille alueille. Eikö olisi
ekologisempaa kunnostaa vanhoja alueita ja esim. laittaa olemassa olevat koulut
kuntoon, kuin rakentaa uusia kerrostalolähiöitä kuormittamaan ympäristöä ja 
pilaamaan vihreitä alueita. Teivon alue palveleenykyiselläänkin yllättävän isoa joukkoa
ulkoilijoita, kuntoilijoita ja harrastajia - ei sinne tarvita suunnitelmien mukaista määrää
uusia asuntoja yms.

• Lisää kahviloita Ylöjärvelle. Myös toinen frisbeegolfrata olisi hieno juttu.



Vastaa Ylöjärven 
asukaskyselyyn raviradan 
säilyttämisen puolesta -
Teivon Ravikeskus

https://www.teivo.fi/vastaa-ylojarven-asukaskyselyyn-raviradan-sailyttamisen-puolesta/


Kiitos!


